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 Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwo-
wych (nr 1) 
21 listopada 2023 r. 
Komisja do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych, obradująca pod prze-
wodnictwem wicemarszałka Sejmu Piotra Zgorzelskiego, dokonała: 

– wyboru prezydium Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Piotr Kędziora – dyrektor Biura Legisla-
cyjnego, Igor Amarowicz, Łukasz Żylik – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Otwieram zwołane przez Marszałka Sejmu, na podstawie art. 20 ust. 2 regulaminu Sejmu, 
pierwsze posiedzenie Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych. 

Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór prezydium Komisji, przewodni-
czącego oraz zastępców przewodniczącego. 

Zgodnie z art. 163a regulaminu Sejmu uchwały Komisji zapadają większością głosów 
w obecności co najmniej jednej trzeciej liczby członków Komisji. 

Na podstawie listy obecności – mamy – stwierdzam kworum. 
Przypominam także, że Komisja na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu 

powołuje i odwołuje członków prezydium w głosowaniu jawnym większością głosów.  
Głosowanie jawne odbywa się przez podniesienie ręki i obliczenie głosów przez sekreta-
rzy Komisji. Głosowanie przeprowadzimy według zasady: kto jest za, kto jest przeciw, 
kto wstrzymał się od głosu. Wybór zostanie dokonany, jeżeli kandydat na daną funkcję 
uzyska zwykłą większość głosów, to znaczy więcej głosów za niż przeciwnych. Głosy 
wstrzymujące się nie biorą udziału w liczeniu. Przystępując do wyboru przewodniczą-
cego Komisji, zwracam uwagę, że w przypadku zgłoszenia większej liczby kandydatów 
uzyskanie przez pierwszego w kolejności kandydata zwykłej większości spowoduje jego 
wybór na przewodniczącego Komisji. Głosowanie na pozostałe kandydatury stanie się 
w tym momencie bezprzedmiotowe. Czy powyższe zasady głosowania i wynikające  
z nich konsekwencje są dla wszystkich państwa posłów jasne? Nikt z posłów nie zgłasza 
wątpliwości. 

A zatem przystępujemy do procedury. Proszę o zgłaszanie kandydatur na przewodni-
czącego. Proszę bardzo, pan poseł. 

Poseł Jan Warzecha (PiS): 
Panie przewodniczący, na przewodniczącego zgłaszam pana posła Marka Suskiego, 
który w poprzedniej kadencji również był przewodniczącym Komisji do Spraw Energii,  
Klimatu i Aktywów Państwowych. Dziękuję. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Bardzo dziękuję. Czy pan poseł Marek Suski jest obecny? Czy wyraża zgodę? 

Poseł Marek Suski (PiS): 
Tak, jestem obecny. Wyrażam zgodę. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Dziękuję bardzo. Zgłoszona została tylko jedna kandydatura na funkcję przewodniczą-
cego Komisji. Przystępujemy do głosowania. 

Kto jest za wyborem na funkcję przewodniczącego Komisji pana posła Marka 
Suskiego, proszę o podniesienie ręki. Państwa sekretarzy proszę o liczenie. Dziękuję 
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bardzo. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Pan poseł Dariusz Wieczorek 
jeszcze ma szansę. 

Poseł Dariusz Wieczorek (PiS): 
Za. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Za. 

Poseł Dariusz Wieczorek (PiS): 
Za przewodniczącym. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Tak. 

Poseł Dariusz Wieczorek (PiS): 
Tak jest. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Proszę pana sekretarza o podanie wyników głosowania. 

Sekretarz Komisji Igor Amarowicz: 
Za głosowało 17 posłów, nikt nie był przeciw, 2 osoby się wstrzymały. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Stwierdzam, że przewodniczącym Komisji został wybrany pan poseł Marek Suski.  
17 głosów za, nikt nie był przeciw, 2 osoby wstrzymały się. Serdecznie gratuluję wyboru 
panu posłowi Markowi Suskiemu. 

Poseł Marek Suski (PiS): 
Bardzo państwu dziękuję za wybór. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Szanowni państwo, przystępujemy do wyboru zastępców przewodniczącego Komisji. 
Zgodnie z ustaleniami przedstawicieli klubów poselskich, parlamentarnych oraz Kon-
wentu Seniorów z dnia 14 listopada Komisję do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów 
Państwowych uznano za komisję średnią. W związku z powyższym proponuję wybrać 
czterech zastępców przewodniczącego. Czy jest sprzeciw? Nie ma. A zatem proszę  
o zgłaszanie kandydatur. Pani poseł. 

Poseł Mirosława Nykiel (KO): 
Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, w imieniu Koalicji Obywatelskiej 
zgłaszam dwóch kandydatów, pana Tomasza Nowaka, wieloletniego członka Komisji  
do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych – w ubiegłej kadencji był wice-
przewodniczącym Komisji – oraz drugą kandydaturę pana Krzysztofa Gadowskiego, też 
bardzo doświadczonego w pracach Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Pań-
stwowych. Dziękuję. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Dziękuję bardzo. Zgłaszał się pan poseł. Bardzo proszę. 

Poseł Jacek Tomczak (PSL-TD): 
W imieniu klubu PSL – Trzecia Droga chciałbym zgłosić pana Adama Dziedzica. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Adamie, proszę się przedstawić członkom Komisji, przede wszystkim pokazać się. 

Poseł Adam Dziedzic (PSL-TD): 
Dzień dobry państwu. Moje nazwisko Adam Dziedzic. Jestem absolwentem Politechniki 
Rzeszowskiej, Wydziału Budowy Maszyn i Lotnictwa na dwóch kierunkach, technologii 
budowy maszyn i zarządzania w zakresie organizacji produkcji. Ukończyłem również 
studium podyplomowe na Politechnice Rzeszowskiej w katedrze organizacji i zarządza-
nia w zakresie zintegrowanego systemu zarządzania bezpieczeństwem, jakością i środo-
wiskiem. Ukończyłem także kurs doktorancki z zakresu politologii. Dziękuję. 
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Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Dziękujemy bardzo panu posłowi. Bardzo proszę. 

Poseł Rafał Komarewicz (Polska2050-TD): 
Rafał Komarewicz. Polska 2050 – Trzecia Droga. 

W imieniu naszego klubu chciałbym zgłosić kandydaturę pani poseł Pauliny  
Hennig-Kloski, która już pracowała w tej Komisji w ostatniej kadencji. Myślę, że więk-
szość z państwa zna panią Paulinę. Dziękuję bardzo. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Dziękuję bardzo. Na podstawie ustaleń międzyklubowych rozumiem, że cztery kandy-
datury wyczerpują owe ustalenia. A zatem pytam pana posła Tomasza Nowaka, pana 
posła Krzysztofa Gadowskiego, pana posła Adama Dziedzica i panią poseł Pauliny  
Hennig-Kloskę, czy wyrażają zgodę na kandydowanie. 

Poseł Tomasz Nowak (KO): 
Wyrażam zgodę. 

Poseł Krzysztof Gadowski (KO): 
Wyrażam zgodę. Krzysztof Gadowski. 

Poseł Adam Dziedzic (PSL-TD): 
Adam Dziedzic. Wyrażam zgodę. 

Poseł Paulina Hennig-Kloska (Polska2050-TD): 
Wyrażam zgodę. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Dziękuję bardzo. Momencik, panie przewodniczący. W związku ze zgłoszeniem ustalo-
nej liczby kandydatów na funkcję zastępców przewodniczącego proponuję dokonanie  
ich wyborów w głosowaniu łącznym. Czy jest sprzeciw? 

Poseł Marek Suski (PiS): 
Panie marszałku, o ile sobie przypominam ustalenia, mieliśmy mieć miejsce dla jeszcze 
jednej osoby w prezydium. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Czy to już koniec wypowiedzi? 

Poseł Marek Suski (PiS): 
Tak. Dlatego proszę, żeby nie wybierać wszystkich kandydatów. Chyba nawet jest zgło-
szona piątka. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Nie, cztery osoby. Proszę. 

Poseł Krzysztof Mulawa (Konfederacja): 
Krzysztof Mulawa. Konfederacja. 

Z tego, co wiem, była podjęta decyzja, że jeszcze dla przedstawiciela Konfederacji 
będzie miejsce jako wiceprzewodniczącego. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Rozumiem ten głos. Natomiast wśród osób, które zostały zgłoszone, mam czworo posłów, 
ale ze względu na to, że został zgłoszony sprzeciw, w takim razie każdego z kandydatów 
na wiceprzewodniczących będziemy głosowali oddzielnie. Proszę bardzo. 

Poseł Wojciech Zubowski (PiS): 
Panie przewodniczący, mam tylko jedno pytanie. Czy w takim razie zakładamy, że jeżeli 
chodzi o liczbę osób będących na stanowisku zastępcy przewodniczącego, należy się spo-
dziewać uzupełnienia w przyszłości tej liczby do pięciu, tak jak powiedział pan przewod-
niczący Suski? 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Nie. Z mojej wypowiedzi wynika, że... Proszę. 
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Poseł Tomasz Nowak (KO): 
Może być sześcioro wiceprzewodniczących. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Proszę bardzo, pan poseł Wieczorek. 

Poseł Dariusz Wieczorek (PiS): 
Tak, rzeczywiście. Jest to początek, ale biorąc udział w uzgodnieniach chcę potwierdzić, 
że rzeczywiście tak było. Jest i miejsce dla wiceprzewodniczącego z PiS-u, i miejsce  
dla wiceprzewodniczącego z Konfederacji. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
A więc jeżeli tak jest, jeżeli przyjmujemy uzgodnienia jako obowiązujące, to nie widzę 
powodu, żeby dzisiaj nie zgłosić kandydatów i nie zamknąć procedury. Pani poseł, bardzo 
proszę. 

Poseł Paulina Hennig-Kloska (Polska2050-TD): 
Chcę powiedzieć, że od osoby uczestniczącej w negocjacjach międzyklubowych również 
mam potwierdzenie, że miało być sześciu wiceprzewodniczących. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Proszę bardzo, panie pośle. 

Poseł Wojciech Zubowski (PiS): 
Panie przewodniczący, rozumiem, że teraz w bloku przejmujemy cztery kandydatury. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Przyjmujemy. 

Poseł Wojciech Zubowski (PiS): 
A dwie będą uzupełnione na późniejszym etapie pracy Komisji. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Można je zgłosić teraz. Bardzo proszę. 

Poseł Marek Suski (PiS): 
Można zgłosić teraz, ale my chcemy na późniejszym etapie. Nie poinformowano mnie,  
że ma być sześciu wiceprzewodniczących, a więc nasze rozmowy były dosyć ułomne. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Rozumiem, że szósta osoba to osoba z Konfederacji. 

Poseł Krzysztof Mulawa (Konfederacja): 
Tak. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
To bardzo proszę. Ma pan szansę zgłosić się sam. Może jeszcze poda pan nazwisko. 

Poseł Krzysztof Mulawa (Konfederacja): 
Zgłaszam sam siebie. Krzysztof Mulawa. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Szanowni państwo posłowie, członkowie Komisji, mamy następujący stan. Zostało  
zgłoszonych pięciu kandydatów na funkcję wiceprzewodniczącego. Czy zatem biorąc 
pod uwagę ustalenia koalicyjne, międzyklubowe, że funkcję tę będzie pełniło sześć osób 
i przyjmując do życzliwej wiadomości, że szóstą osobę w swoim czasie, w najbliższym 
czasie zgłosi Prawo i Sprawiedliwość, możemy głosować całą piątkę łącznie? 

Poseł Marek Suski (PiS): 
Tak. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
Kto jest za tym, żeby pan poseł Tomasz Nowak, pan poseł Krzysztof Gadowski, pan poseł 
Adam Dziedzic, pani poseł Paulina Hennig-Kloska i pan poseł Krzysztof Mulawa zostali 
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wiceprzewodniczącymi Komisji, proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciw? Nie widzę. 
Kto się wstrzymał? Nie widzę. Proszę pana sekretarza o podanie wyników. 

Sekretarz Komisji Igor Amarowicz: 
Za głosowało 25 posłów. Jednogłośnie. 

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski: 
A zatem jeszcze raz poinformuję, że wiceprzewodniczącymi zostali państwo posłowie: 
Tomasz Nowak, Krzysztof Gadowski, Adam Dziedzic, Paulina Hennig-Kloska i Krzysz-
tof Mulawa. Szóste miejsce będzie obsadzone w najbliższym czasie. Gratuluję wyboru. 

Zamykam posiedzenie. 


